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Protokoll för sammanträde 27 nov 2017 

Svenska nationalkommittén för globala miljöförändringar 

 

 

 

 

Närvarande ledamöter:     

Johanna Björklund, Örebro universitet 

Birgitta Evengård, Umeå universitetssjukhus 

Katarina Gårdfeldt, Chalmers tekniska högskola 

H-C Hansson, Stockholms universitet 

Margareta Johansson, Lunds universitet 

Semida Silveira, KTH 

 

 

Övriga närvarande via Skype, ej röstberättigande 

Dan Strömberg (§8) 

 

Ej närvarande 

Agneta Andersson, Umeå universitet 

Annelie Ekblom, Uppsala universitet  

Per Krusell, Stockholms universitet 

Gunnar Köhlin, Göteborgs universitet  

Lennart Olsson, Lunds universitet 

Lize-Marié van der Watt, Kungliga Tekniska Högskolan 

 

 

§1. Mötets öppnande 

Margareta Johansson förklarade mötet öppnat.  

 

§2. Val av mötessekreterare  

Johanna Björklund valdes till mötessekreterare. 

 

§3. Val av justerare 

Katarina Gårdfeldt valdes till justerare.  

 

§4. Fastställande av dagordning 

Dagordningen fastställdes, en ny punkt 5 ”Godkännande av föregående mötesprotokoll” lades till. 
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§5. Godkännande av föregående mötesprotokoll 

Föregående mötesprotokoll godkändes per capsula i september och har skickats för arkivering på 

KVA.  

 

§6. Möte med KVAs Kommitté för Miljöfrågor 14 September 2017 

Alla  Nationalkommittér är kopplade till en klass, Nationalkommittén för Globala Miljöförändringar är 

kopplade till Kommittén för Miljöfrågor. Vi blev inbjudna att berätta om vår verksamhet vid deras 

senaste möte den 14 september. Margareta gav en kort presentation av vår verksamhet och vi kom 

fram till att vi önskade mer samverkan mellan de båda kommittérna och att vi framför allt skulle 

samverka mer när vi arrangerar workshops. Nästa workshop som arrangeras av Kommittén för 

Miljöfrågor är The Ocean in a +2°C world - An analytical perspective som kommer vara på KVA den 

22:a februari.  

En fråga som kom upp vid mötet var hur vår Nationalkommitté definerade ”globala 

miljöförändringar”? Som svar på den här frågan beslutade vi att göra ett separat tillägg till vår 

vision/mission där vi lägger till ett stycke som förklarar vad vi menar med globala miljöförändringar. 

Vi kommer utgå från Planetary Boundaries (Steffen, et al. 2015). Katarina Gårdfeldt, Birgitta 

Evengård och Gunnar Köhlin (tillfrågas), utformar ett förslag på detta tillägg och presenterar vid nästa 

möte. 

 

§7.  Future Earth uppdateringar 

HC Hansson gav en uppdatering om aktiviter som sker inom Future Earth. Tidigare kritik mot Future 

Earths organisation har lett till förändring för att bli effektivare och mer fokuserad, och man har också 

fått en ny ledning. ICSU (som ligger i toppen för Future Earth) har gått ihop med ISSC (som är 

forskningsorgan för samhällsvetenskap) vilket innebär att samhällsvetarnas ställning i Future Earth 

stärks ytterligare. Organisationen har fått observationsstatus hos IPCC. Earth League är ett initiativ 

som startats av miljöforskare och har tillsammans med Future Earth tagit fram ”10 must knows” som 

lanserades under klimatförhandlingarna i Bonn.  

Vi beslutar att bjuda in Wendy Broadgate från Future Earth Sekretariatet i Stockholm till vårt nästa 

möte för att informera om deras fokus och arbetet och för att diskutera hur vi kan samarbeta. HC 

Hansson och Margareta Johansson kontaktar Wendy och utformar ett förslag på hur vi ska samarbeta 

till nästa möte i maj. 
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§8. European Alliance 

European Alliance koordinerar nationalkommittéerna inom EU. I nuläget drivs och finansieras 

European Alliance av Finland men framtiden är oviss. HC kommer hålla oss uppdaterade. 

 

§9. Nya medlemmar i nationalkommitéen 

Vid förra mötet beslutades att Margareta skulle kontakta Johan Kuylenstierna, SEI, Stockholm för att 

höra om han var intresserad av att bli medlem i nationalkommitéen. Han hade inte möjlighet att vara 

med men rekommenderade en kollega till honom Louise Karlberg. Via ett per capsula beslut så kom 

nationalkommittén överens om att föreslå henne som ny medlem.  

Margareta har inte kontaktat någon annan. Det kvarstår alltså att kontakta Carl Folke (ledamot i 

Kommittén för Miljöfrågor) och att Katarina och Margareta kontaktar FORMAS. 

Eftersom kommittén kan ha upp till 20 medlemmar och alla medlemmar har mycket att stå i så 

föreslogs att vi skulle ta in fler medlemmar. Förslag: Helena Nordenstedt, KI och Bertil Forsberg, 

Umeå universitet, Helena Lindholm Schultz, Göteborg universitet, Eva Friman, Swedesd, Uppsala 

universitet. Margareta kommer kontakta dessa och om de är intresserade är nästa steg är att skicka CV 

till Kommittén för Miljöfrågor i början av nästa år. 

 

§10. Rapporter från arbetsgrupper och hur vi går vidare med arbetet (D) 

- Översiktlig kartläggning av svensk verksamhet  

Dan Strömberg adjungerad till denna punkt presenterade arbetet med kartläggningen via Skype. 

Rapporten bifogas protokollet (Appendix I).  

Det är ett omfattande och väldigt användbart arbete som Dan gjort för Nationalkommittén. Dan 

kommer inte publiceras resultaten vetenskapligt någonstans, men vi får använda materialet och vi 

föreslog att presentera resultatet på vår hemsida. Vi beslutade att resultaten från studien som är gjord 

över två år, ska användas som en början på en lista över vem som jobbar med globala 

miljöförändringar i Sverige som sedan kan kompletteras efterhand.  

Dan kommer förbereda en kort beskrining av metoden för kartläggningen som vi kan använda på vår 

hemsidan och den fullständiga metodbeskrivning kommer kunna laddas ned som pdf. Vi grupperar 

resultaten ämnesmässigt, och utgår från de 6 av 8 Future Earth punkterna och länkar till de 

institutioner som finns med i resultaten. Det är viktigt att vi trycker på att den här listan inte gör 

anspråk på att den är fullständigt och att vi inbjuder andra institutioner att presentera sig. 

Ett förslag på en mall ska tas fram för hur man ska lägga in informationen om man vill presentera sin 

institutions forskning. Margareta Johansson och Katarina Gårdfeldt gör ett förslag till hemsidan som 

kommitteen får ge synpunkter på. 
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§11. Nationalkommiténs hemsida (D) 

Margareta presenterade ett förslag på en hemsida. Under fliken strategi ska vi lägga till en beskrivning 

av vårt koncept om att utgå från planetens gränser. Vi bestämde att ändra fliken ”Kartläggning” till 

”Vem gör vad”. Vi bör lägga till ett fält på framsidan där det står ”Aktiviteter” och sedan referat från 

dessa någon annanstans. Kommitténs minnesanteckningar kan vi också publicera här under en flik 

”Dokument”. Margareta Johansson fortsätter att lägga in mer information på hemsidan för att sedan 

skicka medlemmarna länken så att alla kan komma med synpunkter. Om man har några foton tas dessa 

tacksamt emot. 

 

§12. Aktiviteter 2018 

Frågan ”Vad är en rimlig nivå på aktiviteter utan stöd från SSEESS?” diskuterades.  

Förslag kom upp att arrangera två seminarier/workshops per år. Ett möjligt sätt är att samarrangera 

med andra organisationer. I år skulle vi kunna koppla ihop oss med det Social Forum, som SDSN 

(Sustainable Development Solutions Network Northern Europe) ska arrangera på Malmö högskola i 

maj 2018. Vårt bidrag kan vara om effekter av globala miljöförändringars effekter på migration.  

Ett annat alternativ är att vi koordinerar oss med den globala Sustainable Development Solutions 

Network (akademiskt nätverk för Agenda 2030 arbetet) som ska ha sitt Leadership Council den 22 – 

25 maj i Stockholm i år. Katarina Gårdfeldt arbetar vidare och återkopplar till kommittén om detta. 

Om vi vill anordna någon öppen aktivitet så kan vi få stöd med lokal på KVA och så får vi söka 

pengar för övriga kostnader (max 10 000 – 20 000 kr per arrangemang). Margareta Johansson tar 

kontakt med KVA om det är möjligt att söka pengar där för nästa år. 

Ett annat förslag som behandlades var att göra någon publikation/ som resultat av våra workshops. 

Semida Silveira tar fram ett första förslag på hur ett sådant kan se ut. Alla skickar några rader om vad 

vi kan tänka oss bidra med, så att hon kan hitta en gemensam nominator för arbetet. För detta kan man 

också söka pengar i t.ex. Formas kommunikationsprojekt. Viktigt är att fundera på specifikt syfte och 

målgrupp. 

 

§13. Nästa möte 

Vi har tidigare haft två fysiska möten och två skypemöten. Nästa möte kommer vi ha via skype i 

februari. Margareta Johansson lägger ut en Doodle för att hitta datum. Nästa fysiska möte blir i maj i 

samband med SDSN Social Forum i Stockholm. 

 

§11. Övriga frågor   

Vi har tidigare beslutat att undersöka hur vi kan samarbeta med Formas. Denna fråga kommer vi 

fortsätta att arbeta med. 
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§12. Mötets avslutande 

Margareta avslutade mötet.  

 

 

 

 

 

Vid protokollet    

 

 

 

Johanna Björklund 

 

 

 

Justeras      Justeras 

 

 

 

Margareta Johansson    Katarina Gårdfeldt 


